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تیم فوتبال استقلال روزهای تقریبا آرامی را سپری می کند تا جایی که نتایج 
به دســـت آمده به نظر می رســـد در ســـایه همین آرامش ایجاد شده باشد. 
بااین حـــال همچنان معضل تداوم مشـــکلات مالـــی، بحث میزبانی های 
بعدی و عدم ثبت قرارداد بلانکو باعث شده برخی اختلافات مثل آتش 
زیرخاکستر گاهی زبانه بکشد و سرنوشت این تیم در فصل جاری را مورد 
مخاطره قرار بدهد. این درصورتی است که شاهرخ بیانی، هافبک و مربی 
اســـبق این تیم اعتقاد دارد که با مدیریت مشـــکلات موجود، استقلالی ها 
می توانند به سرنوشت این فصل خوشبین باشند. گفت وگوی »فرهیختگان« 

با او را در ادامه می خوانید. 

بعد از جلســـه اخیر مشـــترکی که با خطیر و نکونام داشـــتید، باز هم با این نفرات 
در تماس هستید؟

بله، با هر دو عزیز در ارتباطیم. درهرصورت این رابطه مراقبت هم می خواهد و 
گاه هستیم و باید سعی  این درحالی است که به مشکلاتی که وجود دارد هم آ
شـــود این مشـــکلات هرچه ســـریع تر حل و فصل شـــود. بزرگ ترین مشکل هم به 
مشکلات مالی مربوط می شود که باید هر ه سریع تر اسپانسرهای بیشتری را برای 
رفع آن جذب کنند. آن روزی که گفتم هیات مدیره را قوی تر کنید به این دلیل بود 
که این مشکلات حل شود. باید چند نفر آدم ارتباط دار و قوی به هیات مدیره 
بیایند و این بار را بلند کنند. درحال حاضر وضعیت امروز تیم این طور است که 
بدهکاری روی بدهکاری می آید. عمده بدهی باشگاه به مطالبات فصل گذشته 
و فصل جاری بازیکنان مربوط می شود که این بدهی ها و مشکلات استقلال 
با ارقامی که رایتل پرداخته مشخصا حل نخواهد شد و باید مدیران باشگاه به 

دنبال اسپانسرهای بیشتری باشند. 

از جلسه ای که برگزار شد، ناگفته یا نکته جالبی باقی مانده که آن را مطرح نکرده 
باشید؟

صحبت از همین مشکلات مالی بود. نکونام بازیکن می خواست و این درحالی 
است که مدیریت تاکید کرد قراردادها به گونه ای است که نمی توانیم بازیکن بگیریم 
و باید قرارداد بازیکنان کم شود تا این اتفاق بیفتد. این یکی از معضلات فعلی تیم 
است که باید گویا تا نیم فصل در این خصوص صبوری بیشتری به خرج داد تا با 
تغییراتی که ایجاد می شود استقلال تقویت شود. بالاخره توقع هواداران استقلال 
از این تیم زیاد است. این تیم باید همیشه مدعی قهرمانی باشد و به این منظور 
نیز باید نفرات خوبی را در ترکیب تیمی اش داشته باشد. تیمی مانند استقلال 
به خاطر همین مســـائل هســـت که طرفداران میلیونی دارد و باید به خاطر همین 

مساله همه که شده به این تیم کمک کرد. 

شنیده می شود بر سر یک سری مسائل دیگر مثل میزبانی تا حدودی خورده اختلافات 
کوچکی همچنان وجود دارد. 

یکی دیگر از معضلات به همین میزبانی مربوط می شود، از سویی شنیده می شود 
مسئولان استادیوم آزادی به باشگاه اعلام کرده اند نمی توانید در این زمین بازی 
کنید و به فکر ورزشگاه دیگری باشید. فکر می کنم هر طوری که هست باید اجازه 
بدهند در همین ورزشگاه، رقابت های این فصل برگزار شود و تا انتها ادامه داشته 
باشد. درهرصورت زمین دیگری در تهران مثل آزادی وجود ندارد و از سوی دیگر 
هوادار توقع دارد و می خواهد از نزدیک تماشـــاگر بازی های تیمش باشـــد. البته 
شـــنیدم شـــرایط ورزشگاه آزادی درحال بهتر شـــدن است و به نظرم باید تا پایان 

فصل رقابت های لیگ را در آن برگزار کرد و ســـپس آن را به صورت اساســـی 
درســـت کرد. اما الان ســـخت اســـت بخواهند به این بهانه جلوی 

بازی تیم های پرهوادار مثل اســـتقلال را بگیرند. سفر به 
کیش یا مشهد یا هر شهر دیگری برای استقلال هزینه بر 
است. بنابراین باید با توافقی که صورت می گیرد سایر 
بازی های فصلی را که اســـتقلال میزبان اســـت در این 

ورزشـــگاه برگزار کرد تا مشـــکلات تیم بیشتر نشود. بازی در کیش هم مشکلات 
خاص خودش را دارد. بالاخره بازیکن قرارداد بسته که در تهران بازی کند. مربی 
هم این امر را می خواهد و مدیریت باید این قضیه را مدیریت کند. فکر می کنم 
با جلسه و صحبت کردن بتوان نسبت به این امر هم به توافق رسیده و ان شاءالله 
بتوانند بازی های استقلال را هرطور که شده تا پایان فصل در آزادی برگزار کنند تا 

ببینیم در آینده چه پیش می آید. 

شما تجربه میزبانی در زمین غیرخودی با نساجی را داشته اید. 
بله، دقیقا به همین دلیل است که می گویم این اتفاق سخت است. ما با نساجی 
هم مدام روی هوا بودیم. تهران تمرین می کردیم، در مشهد میزبانی می کردیم و در 
بازی هایی هم که میهمان بودیم باید به شهرستان های مختلف می رفتیم. این 
وضعیت خیلی سخت است و به خاطر همین می گویم اگر بازی ها در ورزشگاه 

آزادی برگزار شود بهتر است. 

درباره بلانکو به نظر می رسد هنوز گشایشی نشده باشد. 
این نیز معضل دیگری است و باید فکری اساسی برایش کرد. بازیکن می گوید هنوز 
پول فصل قبلم را هم نگرفته ام و چه چیزی را باید کم کنم. به من پول بدهید و بعد 
از این درخواست ها داشته باشید. وقتی هنوز کلی مطالبه دارم چطور این موضوع 
امکان پذیر اســـت که قرارداد را کم کنم و بعد هم پول نگیرم چه کســـی پاســـخگو 
خواهد بود؟ مشکل بزرگ و اصلی استقلال امروز معضل مالی هست و باید این 
بحث را حل کنند. درهرصورت امروز استقلال با همین بازیکنان دارد خوب کار 
می کند و خدا را شکر نتیجه هم گرفته است. امتیازاتی که باید، به هر شکلی تا 

امروز به دست آمده است و باید این مسیر را ادامه داد. 

بازی با هوادار را چطور دیدید؟
این دیدار یک هشدار و زنگ خطر برای استقلال بود. 
شـــاید این تیم را تا حدودی دستکم گرفته بودند. 

امسال بازی ها سخت است و نباید هیچ تیمی را دستکم گرفت. در ادامه رقابت ها 
فشرده تر دنبال خواهد شد و این درحالی است که بیشتر تیم ها امسال و خوب و 
مدعی هستند. به خاطر قوانین جدید هم بازیکن باکیفیت در تیم ها کاهش پیدا 
کرده، ضمن اینکه استقلال هم دچار تغییراتی در فصل جدید شده است. به همین 
دلیل معتقدم که بازی ها هر هفته برای سایر تیم ها هم سخت تر دنبال خواهد شد. 

بازی با آلومینیوم را چطور می بینید؟ تیمی که در خانه 4 گل می خورد و در بیرون خانه 
حریفان را شکست می دهد. 

 ، این طور تیم ها به هرصورت قابل پیش بینی نیستند یا تیم هایی مانند شمس آذر
ملوان یا همین ذوب آهن. این تیم ها نفرات خوبی دارند اما قابل پیش بینی نیستند. 
همیـــن تیـــم اصفهانـــی در بازی اخیر مقابل مس رفســـنجان با وجود شکســـت، 
فوق العاده بازی کرد. مس رفسنجان هم به همین ترتیب. به همین دلیل باز هم تاکید 
می کنم امسال سال سختی هست و هیچ کس نمی تواند پیش بینی کند در آینده 
چه اتفاقی خواهد افتاد، به طور مثال ذوب آهن یا همین مس رفسنجان با فوتبالی 
که بازی می کنند شاید در پایان فصل در بین 4 تیم برتر قرار بگیرند. آنها نفرات و 
کادر خوبی دارند و هر چیزی برای این تیم های غیرقابل پیش بینی محتمل است. 

به نظر شـــما اســـتقلال می تواند با به ثمر رســـاندن 4 گل در بازی با آلومینیوم، در این 
فصل بهترین شروع تاریخ را به خود اختصاص بدهد؟

امکان دارد این اتفاق بیفتد. تیم هایی مانند آلومینیوم قابل پیش بینی نیســـتند 
و در چنین دیدارهایی هر نتیجه ای محتمل اســـت، به طور مثل دیدید که مس 
رفسنجان در خانه به استقلال می بازد و درحالی که در فصل نتایج مناسبی کسب 
نکرده در خانه ذوب آهن طی یک بازی سخت، این تیم را شکست بدهد. الان هم 
بازی استقلال برابر آلومینیوم همین حالت را دارد، یعنی می تواند اتفاقاتی بیفتد که 
استقلال با 4 گل حریفش را شکست داده و می تواند اتفاقاتی بیفتد که حوادث 
دیدار با هوادار تکرار شـــود و در کل اتفاقات آن قابل پیش بینی نیســـت، بنابراین 

نکونام در چنین دیدارهایی باید بیشتر مراقب تیمش باشد.

تیم داماش گیلان طی چند روز گذشته بسیار خبرساز بود. با گذشت ۸ هفته از 
بازی ها، مالک باشگاه داماش در نامه ای رسمی به هیات فوتبال استان گیلان، 
انصراف این تیم از بازی های لیگ یک را اعلام کرد! در صورت قطعی شدن این 
اتفاق و عدم حضور داماش در دو مسابقه، این تیم به صورت خودکار از جدول 

بازی ها کنار گذاشته شده و راهی دسته سوم می شود. 

 انصراف؛ ترفندی برای نقد چک
در همان زمان هم مشخص بود که چنین ادعایی یک تصمیم حرفه ای نیست 
بلکه راه حلی برای تحت فشار گذاشتن عوامل و مسئولان دخیل در واگذاری تیم 
داماش به مالک جدید است. به تازگی مالکیت باشگاه داماش به گروه جدید 
واگذار شده بود اما چون چک مالک جدید پاس نشد، مالک قبلی تیم حاضر به 
انتقال نبود. از این رو در نامه ای رسمی انصراف این تیم از حضور در بازی های 
لیگ را اعلام کرد. کاملا مشخص است که هدف از این کار غیرحرفه ای، پاس 
شدن چک ها بود؛ چراکه در غیر این صورت انصراف مالک قبلی از مسابقات 
جز بی ارزش کردن امتیاز این تیم چه دستاورد دیگری می توانست داشته باشد و 

اساسا چه نفعی برای مالک آن دارد؟
 این تیم فصل گذشته با هدایت اکبر میثاقیان و در ادامه فرشاد پیوس به لیگ 
یک صعود کرد. سقوط این تیم به دسته سوم می تواند یک اتفاق تلخ در فوتبال 
گیلان باشد. در نتیجه کاملا واضح است که این انصراف از حضور در مسابقات 
لیگ، آن هم بعد از ۸ هفته، تصمیمی کاملا حساب شده و نه از روی احساس 
است. در واقع طی فصل جاری تیم داماش به دلیل مشکلات مالکیتی و مالی به 
دغدغه هواداران این تیم تبدیل شده بود. از ابتدای فصل جاری و با ورود به لیگ 
دسته یک، نصیر نعیمی پور به عنوان اسپانسر با این باشگاه همکاری کرد و قرار 
بود ضمن صرف هزینه برای داماش پس از مدتی و طی مراحل اداری امتیاز به او 
واگذار شود. اما از آنجا که وجاهت نعیمی پور محرز نشده بود، اداره کل ورزش و 
همچنین هیات فوتبال استان گیلان، مانع این انتقال بودند و به نوعی به لحاظ 
اداری و حقوقی دلیلی قطعی برای این انتقال نداشـــتند. همین موضوع باعث 
، متقاضی مالکیت داماش از ناصر زحمتکش به عنوان  شـــده بود تا نعیمی پور
صاحب امتیاز داماش شـــکایت کند. این شـــکایت در چند بند تنظیم شد که 
طی آن صدور پروانه برای نعیمی پور الزامی می شد. هرچند همه خواسته های این 
متقاضی خرید پس از شکایت به او واگذار نشد اما درنهایت نعیمی پور به عنوان 
صاحب امتیاز داماش اعلام شد و از زحمتکش خواستند تا پروانه باشگاه را به 
اداره کل تحویل داده و آن را باطل کند. به این ترتیب پروانه جدید به نام نعیمی پور 
صادر شد. تا اینجا به نظر مشکلی وجود ندارد اما مشکل اصلی وقتی به وجود 
آمد که زحمتکش احساس کرد در ازای این انتقال هرچند با رای قانونی، منفعتی 
نبرده است. به این ترتیب بود که او برای اینکه بتواند سود خود از این انتقال را به 

دست بیاورد تصمیم گرفت از مسابقات انصراف داده و به نوعی داماش را سپر 
بلای تحقق درخواست های مالی خود کند. اتفاقا او موفق شد؛ چراکه در نتیجه 
بلوایی که در پی ادعای او مبنی بر انصراف از مســـابقات لیگ یک مطرح شـــد، 
چکی که نزد نعیمی پور داشـــت به ســـرعت پاس شـــد و او با انتقال امتیاز به پول 

خود رسید و تیم داماش را واگذار کرد. 

 خسرو حیدری در داماش؟
تیم داماش گیلان از ۸ هفته از رقابت های لیگ آزادگان تنها با یک برد، دو مساوی 
و ۵ باخت وضعیت بدی در جدول داشته و با ۵ امتیاز در رده هفدهم قرار دارد. 
ســـهم علی نظرمحمدی از این نتایج تنها یک باخت و یک برد بوده اســـت. تا 
اینجای کار داماش خود را به عنوان مدعی سقوط مطرح کرده اما تغییرات اخیر 
در این باشگاه می تواند شرایط را به نفع آنها تغییر دهد. اخیرا نیز بازیکنان با اعلام 
انصراف از ادامه همراهی با باشـــگاه، خواهان توجه به وضعیت این تیم شـــدند. 
دعوای بین دو مالک قبلی و فعلی این باشگاه باعث شد دود این درگیری به چشم 
بازیکنان و هواداران برود. علی نظرمحمدی در حالی به عنوان سرمربی تیم داماش 
طی دو هفته اخیر انتخاب شد که تیم هنوز تحت مالکیت ناصر زحمتکش بود. 
از این رو کاملا مشخص است که نظرمحمدی با نظر مستقیم زحمتکش به جمع 
داماشی ها ملحق شد. اگر او بتواند در ادامه مسابقات عملکرد خوبی از خود نشان 
داده و تعداد بردهای خود را افزایش دهد و تیم را از رده هفدهم تا میانه های جدول 
برساند، ادامه همکاری بسیار محتمل است. جایگاه نظرمحمدی از این جهت 
متزلزل به نظر می رســـد که نعیمی پور دوســـتان و مشاوران فوتبالی صاحب نامی 
دارد که می توانند به عنوان سرمربی جای نظرمحمدی نشسته و به این تیم کمک 

کنند. از خسرو حیدری و مجید جلالی به عنوان دوستان نزدیک نعیمی پور نام 
برده می شوند. اگر نعیمی پور بتواند یکی از این دو یا دوستانی شبیه آنها را به کادر 
فنی ملحق کرده یا به عنوان سرمربی روی نیمکت بنشاند بدون شک کار بزرگی 
کرده اســـت؛ چراکه به واســـطه امثال خســـروحیدری ها بازیکنان زیادی جذب 
داماش خواهند شد. از طرفی خسرو در اولین تجربه مربیگری خود روی نیمکت 
استقلال به همراه ساپینتو هرچند فصل خوبی را پشت سر گذاشت اما نتوانست 
جایگاهی برای خود به دســـت بیاورد و در ادامه فعالیت خود بار دیگر هدایت 
تیمی در لیگ برتر را به عهده بگیرد. از این رو حضور او در داماش فرصت خوبی 
است که توانایی های خود را محک زده و آن را به رخ اهالی فوتبال بکشد. از طرفی 
مجید جلالی که گزینه جذابی برای تیم لیگ یکی است مدتی است از صندلی 
مربیگری فاصله گرفته اما بدش نمی آید بار دیگر در کنار مستطیل سبز بازیکن را 

هرچند در لیگ یک هدایت کند. 
 ایـــن اتفاقـــات در صورتـــی رخ می دهد که نعیمی پور به عنوان مالکی که تاکنون 
بســـیار جســـته و گریخته هزینه کرده، بتواند شـــرایط مالی مثبت و مناســـبی را 
گـــر او بخواهد تیمش را همچنان با مشـــکلات  بـــرای تیـــم دامـــاش فراهم کند. ا
مالی پیش ببرد، نه تنها امثال خســـرو حیدری و مجید جلالی هدایت تیمش 
را برعهده نخواهند گرفت بلکه همچنان ناموفق باقی خواهد ماند. برای اولین 
بار نیســـت که تیم داماش دســـتخوش تغییر می شـــود این تیم ریشه دار پرهوادار 
به عنوان یکی از محبوب ترین های رشت، بدون شک آنقدر برای مردم این شهر 
مهم است که آنها را برای مذاکره راهی جلسه با مدیرکل ورزش و جوانان استان 
گیلان می کند. از این رو مالک جدید کار ســـختی برای ایجاد نشـــاط اجتماعی 

یک استان در پیش دارد. 

شاهرخ بیانی در گفت وگو با »فرهیختگان«: نکونام مراقب باشد؛ تیم هایی مانند آلومینیوم قابل پیش بینی نیستند

دیدار  با هوادار  زنگ خطر  برای  استقلال  بود
 مشکلات استقلال با ارقامی که اسپانسر پرداخته حل نمی شود            بازیکن می گوید هنوز پول فصل قبل را نگرفته ام، چرا قراردادم را کم کنم

مشاوران مشهور مالک جدید داماش چه نقشی در این تیم دارند؟

خسرو حیدری یا جلالی گزینه هدایت داماش
انصراف از لیگ برنامه ریزی شده بود 

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفرمژدهی
خبرنگار

احتمال حداقل دو تغییر در ترکیب آبی ها

کتیک می دهد؟ نکو تغییر تا
تیـم فوتبـال اسـتقلال جمعـه هفتـه آینـده از هفتـه هشـتم رقابت هـای 
ک خواهـد رفـت. پیـش از ایـن در  لیـگ برتـر بـه مصـاف آلومینیـوم ارا
یخ لیگ برتر اشاره کرده و  گزارشی به بهترین آغاز های استقلال در تار
کی  در این خصوص نوشتیم درصورتی که استقلال بتواند حریف ارا
را بـا اختـلاف چهـار گل شکسـت دهـد جـواد نکونـام تـا پایـان هفتـه 
هفتـم ایـن عنـوان را به عنـوان سـرمربی به تنهایـی بـه خـود اختصـاص 
خواهد داد. این درحالی است که آبی ها در دیدار با هوادار در شروع 
گـر قـرار باشـد اسـتقلال  ی نمایـش ناامیدکننـده ای را ارائـه داده و ا بـاز
ک نیـز چنیـن نمایشـی را ارائـه بدهـد مطمئنـا  ی بـا آلومینیـوم ارا در بـاز
گرفـت.  کسـب هـر سـه امتیـاز هـم در هالـه ای از ابهـام قـرار خواهـد 
گاه اسـت کـه  بنابرایـن بیشـتر از هـر کـس دیگـری نکونـام بـه ایـن امـر آ
، جلوی اشتباهات فردی و  باید به هر شکل ممکن در دیدار پیش رو
کتیکی تیمش را گرفته تا حوادث ابتدای دیدار با هوادار در مقابل  تا
ک نیز تکرار نشـود. در هر صورت کامبک های عجیب و  نماینده ارا
ی تکرار شـده و مجموعه همین  یایی قرار نیسـت در هر دیدار گاه رو
عوامل باعث می شـود تا کادرفنی اسـتقلال با دقت بیشـتری این تیم 

ی هفتـه هشـتم لیـگ برتـر ارنـج کند.  را بـرای بـاز

  سیستم استقلال عوض می شود؟
ک بـه نظـر می رسـد  بـر همیـن اسـاس بـرای دیـدار مقابـل آلومینیـوم ارا
یکنان خود در زمین  علاوه بر اینکه آبی ها با تغییراتی در مجموعه باز
در ابتـدای کار مواجـه خواهنـد شـد، ایـن احتمـال هـم وجـود خواهـد 
کتیـک و به طـور کلـی  داشـت کـه بـرای ایـن دیـدار تغییـر سیسـتم و تا
ی را هـم در دسـتورکار قـرار بدهنـد. در هـر صـورت  تغییـر روش بـاز
ایـن تیـم امسـال بـا سیسـتم های متفـاوت چهاردفاعـه و سـه دفاعه در 
فـاز دفاعـی و تعـداد نفـرات متفـاوت در فـاز هجومـی و به خصـوص 
گذشـته بـه میـدان رفتـه  یـف در شـش دیـدار  در یک سـوم زمیـن حر
اسـت. بـا ایـن حـال از آنجایـی کـه اسـتقلالی ها در دیـدار بـا هـوادار بـا 
یـادی را در فـاز دفاعـی تجربـه کردنـد، ایـن  ترکیـب2-۵-3 مشـکلات ز
انتظـار مـی رود در بـازی جمعـه عصـر تغییراتـی را در سیسـتم و روش 

بـازی خـود بـه وجـود بیاورنـد. 
یکنانی مانند ایمان سلیمی،  در سوی مقابل نیز در ترکیب این تیم باز
جعفر سلمانی به همراه سعید مهری در حد و اندازه های خود ظاهر 
یافتـی آبی هـا، مهـری و سـلیمی  نشـده و به خصـوص روی گل دوم در
بیشـترین نقـش را ایفـا کـرده تـا ایـن گمانه زنـی بـه وجـود بیایـد کـه بـرای 
بـازی بـا نماینـده اراک در دیـدار بعـدی حداقـل ایـن دو نفـر از ترکیـب 
خـارج شـده و نفـرات دیگـری ماننـد سـهرابیان یـا مهدی پـور جایگزین 
یکنان  شوند. این در شرایطی است که نکونام بعد از بازی از تمامی باز
کیفیت نام برد.  یکنی با تیمش تشـکر کرده و از سـلیمی به عنوان باز

البته حضور ابوالفضل جلالی در نیمه دوم دیدار با هوادار در جناح 
چپ اسـتقلال، این تیم جان تازه ای در این جناح گرفته و حملات 
بیشتری را به مراتب از این سمت ترتیب داده و این موضوع می تواند 
این پیامد را به همراه داشـته باشـد درصورتی که نکونام سـمت چپ 
تیمش را از ابتدا هجومی بخواهد سلمانی را هم نیمکت نشین کرده 

و جلالی را جایگزین او خواهد کرد. 


